
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2022. november 10-ei rendkívüli nyilvános 

ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Andrea-terem Galéria (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 

8.)   

 

Jelen vannak: Szűcs Dániel polgármester, Patkós Éva alpolgármester, Batta Attila Viktor 

képviselő, Kovács Attila képviselő, Kovács Mihály képviselő, Kötél János képviselő, Patkós 

Lajos képviselő, Rózsa Endre Bertalan képviselő, dr. Siposné Varga Ildikó képviselő 

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos aljegyző, Szabó Péter  városüzemeltetési és 

városfejlesztési osztályvezető-helyettes, Nagy Sándor energetikus, Dóczi Józsefné 

jegyzőkönyvvezető 

 

Szűcs Dániel: Rendkívüli nyilvános ülésünkön köszöntöm a megjelent önkormányzati 

képviselőket, a napirendi ponthoz meghívottakat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 

11 fő képviselő közül jelen van 9 fő, az ülés határozatképes. Bejelentéssel vannak távol Harmat 

Mihályné és Kovács Péter József képviselők. 

Az ülésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készül. Jegyzőkönyv hitelesítőknek Batta Attila Viktor 

és Kovács Mihály képviselőket kérem fel. 

Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2022. november 9-én kiadott 

meghívóban szereplő napirendi pontot tárgyalja meg.  

 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

196/2022.(XI.10.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2022. november 10-ei rendkívüli nyilvános ülése 

napirendjének jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) 

pontja alapján - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 

48. § (1) bekezdése alapján – elfogadja a 2022. november 10-ei rendkívüli nyilvános ülése 

napirendjét. 

 

1. Közvilágítási célú villamosenergia beszerzése Mezőtúr Város Önkormányzata részére 

tárgyú csoportos közbeszerzési eljárás indításáról, a Magyar Energia Beszerzési 

Közösséghez történő csatlakozásról 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 
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5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

1.napirend 

 

Közvilágítási célú villamosenergia beszerzése Mezőtúr Város Önkormányzata részére 

tárgyú csoportos közbeszerzési eljárás indításáról, a Magyar Energia Beszerzési 

Közösséghez történő csatlakozásról 

 

Szűcs Dániel: A városi közbeszerzési bizottság 2 igen egyhangú szavazattal az előterjesztést 

elfogadásra javasolja a képviselő-testület részére.  

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Kovács Attila: A képviselő-testületi ülés előtt a munkamegbeszélésen meghallgattam a 

tájékoztatót a villamosenergia helyzettel és a közvilágításunk fejlesztésével kapcsolatosan. Arra 

van-e lehetőségünk, hogy nem közbeszerzésben szerezzük be a villamosenergiát, hanem piaci 

áron vételezzük? Most látjuk a piaci folyamatokat, mennek lefelé a villamosenergia árak. Most 

közbeszerzés keretében megvesszük a villamosenergiát 172 Ft/kWh-ért, de elképzelhető, hogy 

csökken a villamosenergia ára. Van-e arra lehetőség, hogy elhúzzuk ezt a folyamatot, két-három 

hónapig még nem írjuk ki a közbeszerzést, hanem piaci áron vételezzük a villamosenergiát. Ne 

hogy abba a helyzetbe kerüljünk, hogy most pl. 180 Ft-os áron megkötjük a szerződést, és 

három hónapon belül már csak 100 Ft lesz a villamosenergia díja. Van-e erre lehetőség, érdemes 

lenne ezt átgondolni. Elhangzott a munkamegbeszélésen, hogy a villamosenergiánknak a 

felhasználása is drasztikusan le fog csökkenni. Ideális esetben augusztus környékén már 

realizálódhatna, ha egy új korszerű villamos világítási berendezéssel lesz ellátva Mezőtúr 

városa. Az itt leírt számok is le fognak esni. Nagy horderejű kérdés előtt állunk, sok 

bizonytalanság is van. Érdemes lenne ezt átgondolni.  

 

dr. Balla Vilmos: Közbeszerzési törvényt sértünk, ha nem közbeszerzést írunk ki, ugyanis nettó 

15 millió forint árubeszerzésnél közbeszerzést kell lefolytatnunk a jelenleg rendelkezésre álló 

becsült értékünk adata alapján. Azt a szakma tudná megmondani, hogy egy évnél rövidebb 

időre célszerű-e kiírni a közbeszerzést. Az egyes önkormányzatok jellemzően november hónap 

folyamán kezdik kiírni a közbeszerzést, kivárva az árak csökkenését. Nagy része egy évre írja 

ki, de volt, aki 3 hónapra. Jogi akadálya nincs ennek, de nyilván a szakmára is támaszkodni 

kell, hogy a meglévő kockázatokkal milyen időre kötik le az adott kapacitást a szolgáltatók. Ha 

így teszünk, akkor két hónap múlva újra kell közbeszereztetni annak minden költségével együtt 

az akkori piaci árakat is ismerve. Ezt tudom mondani a rendelkezésre álló adatok alapján, tehát 

ez biztosan közbeszerzés köteles.  

  

Nagy Sándor: Az idővel lehet számolgatni, de itt egy közbeszerzés 3 hónapot vesz igénybe. A 

tervező cég azt nyilatkozta, hogy 6 hónap alatt ezt a feladatot el tudják végezni. Ha esetleg 

mégis abba az irányba megyünk, hogy előbb megterveztetjük, utána írjuk ki a közbeszerzést, 

akkor még hosszabb időt vesz igénybe, tehát ez borzasztó nagy bizonytalanság. Most az 

alulvételezés kérdése is felmerül. Végiggondoltam, hogy egy ilyen csoportos beszerzésnél 50-

100 szereplő is részt vesz. Az önkormányzatoknál évente van óraleolvasás. Ennél az 50 

önkormányzatnál össze kellene pontosan hangolni december 31-ére és január 1-jére a 

leolvasásokat. Így tudnák korrekt módon megállapítani azt, hogy össz csoport szinten 

alulfogyasztott-e. Ezt kivitelezhetetlennek látom. A rövid távú közbeszerzésekkor lehet 

kereskedőváltás is 3 hónap múlva. Hogy tudja az elosztó biztosítani, hogy Mezőtúron a 70 db 
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transzformátor körzetben mind a 70 mérőt leolvassa. Nincs rá kapacitása, személyzete. A 

szekrényekbe feljogosított szakemberek nyúlhatnak bele, mert feszültség alatti részeket nyit ki. 

A közbeszerzőkkel folytatott egyeztetés alkalmával azt mondták, hogy nem volt még példa arra, 

hogy alul- vagy felülfogyasztás miatt ilyen csoportos beszerzésnél szankciók kerüljenek 

alkalmazásra.  

 

Kovács Attila: Látva a piaci folyamatokat, javasolom, hogy 6 hónapra írjuk ki a villamosenergia 

közbeszerzést. Azzal nagyobb kockázatot vállalunk, ha egy évre lekötjük az elektromos 

energiánkat, mintha fél évre írjuk ki ezt a közbeszerzést.  

 

Szűcs Dániel: Ez egy új testületi ülést fog magával vonzani, ma erről nem fogunk dönteni, mert 

nem erről szól az ajánlat a közbeszerzési eljáró cégtől. Ha november végén dönt a képviselő-

testület a kiírásról, el tudjuk-e fogadni még az idén?  

 

dr. Balla Vilmos: Nem vagyunk teljesen az utolsó időpontban, de nagyon közel vagyunk hozzá. 

Véleményem szerint a jövő hét az utolsó időpont, amikor a közbeszerzés megindításáról 

dönteni kell a testületnek. Egy gyorsított eljárás is legalább 2-3 hetet vesz igénybe. Erről a jövő 

héten dönteni kell, hogy milyen tartalommal, milyen formában írjuk ki a közbeszerzést.  

Törvényességi, jogi szempontból az általam tett szakmai javaslat abban foglalható össze, hogy 

legkésőbb a jövő hét folyamán a testületnek döntést kell hozni a kiírandó közbeszerzési eljárás 

indításáról. Ezt úgy kell megtenni, hogy a lebonyolításra vonatkozó szereplőt addig ki kell 

választani. A csoportos beszedés nem erről szól a módosított időszakra vonatkozóan, tehát ezt 

akkor újra kell tárgyalni a lebonyolítóval. Ki kell választani, hogy ha ő nem kívánja szakmai 

oldalról ezt az egy éves időszakot változtatni, de jogi szempontból lehetőség van ilyen 

közbeszerzés kiírására is. Gyorsított eljárással még kezelhető a helyzet, de legkésőbb a jövő 

héten dönteni kell a testületnek erről.  

 

Nagy Sándor: Műszaki értelemben fél évre kell meghatározni a mennyiséget.  

 

Patkós Lajos: Jónak gondolom Kovács Attila képviselő úr gondolatmenetét a piaci viszonyok 

tekintetében. Az is előfordulhat, hogy ellenkező piaci viszony lesz és az ár 280 Ft-ról felmegy 

500 Ft-ra. Bizakodunk benne, hogy az ajánlatkérésnél a 170 Ft felé tendál majd. A gesztor 

cégek is hosszabb távra szeretik ezeket a közbeszerzési tendereket megkötni. Három vagy 6 

hónapos időtartamra nem biztos, hogy találunk. A gesztor céggel beszéltünk-e arról, hogy 

kevesebb intervallumú idő is szóba jöhet-e, ezt kezelhetőnek látják-e? Milyen realitása van 

ennek? Most adunk egy hetet, a jövő hét már a végső határidő lesz, utána nem léphetünk sehova. 

Addig kiderülnek-e ezek a polémiák, ezekre választ kapunk-e? 2023. január 1-től már élő 

szerződéssel kell rendelkeznünk, mert akkor a közvilágítás kerül veszélybe. Van-e realitása, 

hogy egy évnél rövidebb időpontra energiaszereplők ajánlatot tesznek?   

 

dr. Balla Vilmos: Egy évre kértünk és egy évre kaptunk árajánlatot. Ezt le kell tárgyalni és kérni 

kell árajánlatot a lebonyolítótól fél éves időtartamú közbeszerzés lebonyolítására 

szakvéleménnyel együtt, hogy a gyakorlatban van-e erre példa? Eredményes eljárás volt-e az 

adott eljárásnak a vége? A jövő hét folyamán ezt sürgősen meg kell kérni. Ha a legkorábbi idő 

egy év, akkor is vissza kell hoznunk, hiszen be kell szerezni a közvilágítási célú áramot. Vagy 

fél évről, vagy egy évről döntést kell hozni és a közbeszerzést megindítani.  

 

Kovács Mihály: A kormány közölte a sajtón keresztül, hogy lazítani fog az önkormányzatok 

energetikai beruházásához szükséges hitelfelvételi feltételeken. Tudunk-e erről valamit? 

Herczeg Zsolt országgyűlési képviselő úr említette-e, hogy lesz lehetőség pályázni energetikai 
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beruházásokra? Úgy tudom, hogy az uniós fejlesztési forrásoknak a zöme energetikai célú 

megtakarítást céloz majd meg.  

 

Szűcs Dániel: A TOP Plusz kiírások között eddig nem volt közvilágításra fordítható beruházási 

lehetőség. Arról nincs tudomásunk, hogy ebben változtatás lenne. Van azonban olyan szándék 

és irányultság, hogy az energetikai pályázatokra forrást találjanak. Konkrétumokról még nem 

tudott Herczeg Zsolt képviselő úr sem beszámolni. Dolgozik a kormány azon, hogy minél 

alacsonyabb kamatozású hitelfeltételeket teremtsen az önkormányzatoknak ezeknek a 

beruházásoknak az elvégzéséhez.   

 

Nagy Sándor: Elhangzott, hogy a jövő héten fogunk vélhetően dönteni, így vélhetően a 

csoportos közbeszerzésben nem tudunk részt venni, ugyanis kicsi a valószínűsége, hogy ez a 

cég fél éves közbeszerzést indít. Akkor azonban egyedi beszerzést kell bonyolítanunk. Ebben 

az irányban is tájékozódtunk, kértünk indikatív árajánlatot, és így több mint duplájába kerül a 

lebonyolítási díj. Értem Kovács Attila képviselő úrnak a szándékát, fél év múlva lehet hogy 

annyira lemegy az energia ára, hogy így is bőven megéri. Nagyot is nyerhetünk, de nagyot is 

bukhatunk.   

 

Szűcs Dániel: Az alábbi javaslatot teszem fel szavazásra: Mezőtúr Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete az előterjesztést első olvasatnak tekinti. A képviselő-testületi ülésen 

felmerült javaslatok alapján új előterjesztés készül, melyet a képviselő-testület újratárgyal. 

Szavazásra teszem fel a javaslatot, kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 9 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

197/2022.(XI.10.) képviselő-testületi határozata 

 

Közvilágítási célú villamosenergia beszerzése Mezőtúr Város Önkormányzata részére 

tárgyú közbeszerzési eljárás indításáról, a Magyar Energia Beszerzési Közösséghez 

történő csatlakozásról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk 

(1) bekezdés b) pontja alapján - figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 10.§ (1) bekezdésére, 13.§ (1) bekezdésének 2. pontjára, a 

közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvényre és Mezőtúr Város Önkormányzata 

Közbeszerzési Szabályzatára - az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztést első olvasatnak 

tekinti. A képviselő-testületi ülésen felmerült javaslatok alapján új előterjesztés készül, 

melyet a képviselő-testület újratárgyal. 

 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Városi Közbeszerzési Bizottság tagjai, Helyben 
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6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Illetékes Osztályai, Helyben 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

8. Sourcing Hungary Kft. 1138 Budapest, Madarász Viktor u. 47-49. 

 

Szűcs Dániel: Munkánk végére értünk, képviselő-testületi ülésünket bezárom.  

 

 

                                                                     K.m.f. 

 

 

 

 

     Szűcs Dániel              dr. Enyedi Mihály 

     polgármester                    jegyző 

 

 

 

 

Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

       Batta Attila Viktor          Kovács Mihály 

  önkormányzati képviselő                                                          önkormányzati képviselő 

 

 

 

 

Dóczi Józsefné 

jegyzőkönyvvezető 


